
Till Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-09-24: 

Interpellation till kommunalrådet Anna Svalander (L) 
 
Att Vänsterpartiet och Liberalerna har olika uppfattning om det obligatoriska skolvalet 
förvånar säkert ingen. Med den här interpellationen vill jag fokusera på en konsekvens av 
skolvalet som jag menar inte har belysts tillräckligt; risken att vi får ”bortvalsskolor” och 
effekterna av skolbyten under terminen för skolor, lärare och elever. 

Det finns anledning att tro att skolvalet leder till fler skolbyten under terminens gång. Detta 
skulle kunna bero på flera orsaker, exempelvis att man inte är nöjd med den skola man har 
placerats på efter valet och därför vill byta. En annan bidragande faktor skulle kunna vara att 
elever och föräldrar är mer vana att välja (och välja bort om man är missnöjd) efter skolvalets 
införande. 

Om skolbyten under terminens gång är starkt koncentrerade till vissa skolor riskerar detta att 
leda till stora planeringsproblem på enhetsnivå. För den enskilda läraren kan det innebära 
pedagogiska svårigheter när elevgruppens sammansättning kan förändras många gånger 
mellan terminsstart och terminsslut. För barn och unga som behöver stabila lärandemiljöer 
innebär elever som kommer och går en stor utmaning. 

Med anledning av detta vill jag ställa nedanstående frågor till ansvarigt kommunalråd för 
grundskolan, Anna Svalander (L): 

1. Har antalet skolbyten under terminens gång ökat sedan det obligatoriska skolvalet infördes 
i Borås Stad? Går det att sen en trend att skolbyten under terminen ökar på vissa skolor men 
inte på andra? 

2. Anser kommunalrådet att en markant ökning av antalet skolbyten skulle vara/är ett 
problem? 

3. Vilka åtgärder är det mitt-socialdemokratiska styret beredda att vidta för att i detta 
avseende skapa förutsättningar för stabila lärandemiljöer? 

4. Har vi i Borås Stad skolor som har fått karaktären av bortvalsskolor? 

5. I så fall, vilka initiativ är att vänta från styret för att bryta denna utveckling? 

 

 

Stefan Lindborg (V) 

 

 


